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Program 24 

Fredag: 25 

17:00 Middag/ Innspillsmøte angående Etikkseminar med Boje 26 

18:00 Sommerleir-drodling med Øistein 27 

18:30 Konstituering 28 

19:15 Evaluering ambassadørkurs 29 

19:45 Evaluering høstkampanje 30 

20:30 Ferdig for dagen 31 

Lørdag: 32 

09:00 Frokost 33 

10:00 Revidering av årshjul 34 

10:30 Førstegangsbehandling årsberetning 35 

11:15 Pause 36 

11:30 Valg av uttalelser 37 

13:00 Lunsj 38 

14:00 Budsjett 39 

15:30 Pause 40 

15:45 Førstegangsbehandling plattform 41 

17:00 Middag 42 

Søndag: 43 

09:00 Frokost 44 

10:00 Førstegangsbehandling arbeidsprogram 45 

11:30 Pause 46 

11:45 Førstegangsbehandling vedtekter 47 

13:00 Lunsj 48 

14:00 Eventueltsaker og uavsluttede saker 49 

15:00 Evaluering og avslutning  50 



Sak 39-23/24 Godkjenning av innkalling og saksliste – V 51 

Innkallingen til det 4. sentralstyremøtet 2023-2024 ble sendt til Sentralstyret og 52 

Kontrollkomiteen 6. desember 2023.   53 

Endelig saksliste og sakspapirer ble sendt ut til sentralstyrets medlemmer en uke før 54 

sentralstyremøtet, 12. januar 2024.  55 

Vedtatt 56 

Sak 40-23/24 Godkjenning av referat fra forrige gang – O 57 

Referatet fra det 3. sentralstyremøtet 2023-2024 ble sendt til sentralstyret 23. november 58 

2023. Det ble gitt én ukes frist på å komme med tilbakemeldinger. Det kom ingen 59 

tilbakemeldinger på referatet, og det anses dermed som vedtatt. 60 

Sak 41-23/24 Orienteringer – O 61 

Medlemsrekruttering  62 

Per 09.01.2024 hadde Humanistisk Ungdom 4 betalende medlemmer.   63 

 64 

Ved utgangen av 2023 hadde organisasjonen 592 betalende medlemmer.    65 

Økonomistatus  66 

Organisasjonens budsjett skal vedtas på dette møtet. HU fikk innvilget 2,5 millioner 67 

kroner i økonomisk støtte fra Human-Etisk Forbund for det kommende året, som er 68 

mindre enn det vi søkte om, men mer enn det HEF innstilte på. 69 

 70 

Styrets runde  71 

I innkallingen ble fristen for å komme med orienteringer satt til 08. januar.   72 

Disse ble sendt innen fristen:   73 

 74 

Medlemmer og rekruttering   75 

Siden forrige sentralstyremøte har Medlemmer og rekruttering, med god hjelp fra AU og andre 76 

sentrale ledd, avholdt ambassadørkurs. I tillegg har det blitt planlagt å holde et digitalt 77 

ambassadørkurs i perioden mellom sakspapirfrist og sentralstyremøtet for tidligere års 78 

ambassadører som har behov for faglig påfyll.   79 

Planleggingsarbeidet med vervekampanje for 2024 har vært et tema på møter siden forrige 80 

sentralstyremøte, og er hovedprioriteringen for arbeidet fremover, i tillegg til arbeidet i de ulike 81 

utvalgene før Landsmøtet.  82 
 83 

Nasjonale arrangementer   84 

Siden forrige SSTM i november har vi i Nasjonale Arrangementer hatt et par møter med Maja, 85 

politisk nestleder. Planleggingsfasen til vårseminaret som blir arrangert i mars er i gang. På dette 86 

seminaret er temaet helse og religion - ”Himmel over helse”.   87 

Vårseminaret blir betydelig mindre enn høstseminaret. Det av et par grunner. Det er for det første 88 

vanlig at det ikke kommer like mange om våren som om høsten på seminarene. Vi har også mindre 89 

kapasitet sentralt/færre SST-medlemmer til stede enn i høst, nå som Mona er i Tanzania og Kaja har 90 

troppet av.   91 

Vi satser likevel på et spennende og lærerikt seminar, og gleder oss veldig mye.   92 

(PS: Vi setter også VELDIG pris på alle tilbakemeldinger eller forslag til seminarets innhold.)  93 

 94 



Politisk arbeid   95 

Siden forrige sentralstyremøte har vi i politisk arbeid hatt 3 møter, en hvor vi evaluerte 96 

høstkampanjen som kommer som en senere sak denne helgen, et hvor vi lett startet med idearbeid 97 

til vårkampanjen og et med kontorpersoner ang videre arbeid på og for podcast.  98 

Og vi har kontinuerlig kontakt i gruppechat hvor vi også sender ideer og annet. I tillegg har to av oss 99 

hatt eksamener og vi har også tatt velfortjent juleferie 100 

  101 

Sekretariatet  102 

Siden forrige sentralstyremøte har sekretariatet vært preget av sykdom og juleferie. Tuva 103 

jobber med retningslinjer for Tiktok-bruker, og det har blitt kjøpt inn en ny HU-telefon. 104 

Frida har jobbet med årsmøtesesongen, og oppstart av nye lokallag. Victoria har inngått 105 

et strukturert samarbeid med Nancy Herz, HEF sin seniorrådgiver målgruppe Ung, for å se 106 

på hvordan begge organisasjonene kan nå ut til målgruppene sammen. Ellers har det blitt 107 

kjøpt inn mer utstyr til kontoret.  108 

 109 

Arbeidsutvalget   110 

Maja og Kristina, sammen med Kaja, deltok på novembermiddag for det livssynsåpne hus. 111 

Kristina og Maja sitter i aktivitetsutvalget deres og planlegger arrangementer for våren. 112 

Kristina deltok på Frivilligetens dag-markeringen sammen med Victoria. Adrian og 113 

Kristina har presentert ambassadørkurset for kurslederopplæringene, med bistand fra 114 

sentralstyret. Kristina var på TV2 Nyhetsmorgen og debatterte aktiv dødshjelp med KrFU 115 

leder Bjuland.  116 
 117 

Media   118 

Medieovervåkningstjenesten Retriever har registrert 12 treff på Humanistisk Ungdom 119 

siden forrige sentralstyremøte. Det meste omhandler høstkampanjens tema om aktiv 120 

dødshjelp. I tillegg har Discord-jul, trosfrihet for barn og unge og Øistein Lysne blitt tatt 121 

opp av mediene.  122 
 123 

E-postsaker   124 

Følgende saker er blitt sendt på e-post siden sist:   125 

8. november 2023 126 

Epostsak: Uttalelse om konflikten mellom Israel og Palestina 127 

«Heisann kjære sentralstyre og kontrollkomité på kopi, 128 

 129 

På sentralstyremøtet fra helgen ble det vedtatt at arbeidsutvalget skulle utarbeide en 130 

uttalelse om konflikten mellom Israel og Palestina, som skulle sendes til vurdering til 131 

Sentralstyret. 132 

 133 

Den skrevne uttalelsen tar for seg to hovedpunkter: 134 

• Høyreekstremistisk trussel og hvordan konflikten kan gi utspill for hatefulle 135 

holdninger 136 

• fordømmelse av drap på sivile og andre menneskerettighetsbrudd 137 



Uttalelsen har hatt fokus på å ikke ta side i konflikten, men grunnet at krigen utspiller seg i 138 

og ved Gaza-stripen foreslås det at organisasjonen står i solidaritet med de palestinske 139 

sivile.  140 
 141 

 142 

Endringsforslag kan sendes inn, men da skal det skrives konkrete forslag til endring. 143 
 144 

 145 

Uttalelsen er vedlagt i eposten. 146 
 147 

 148 

Det gis kort svarfrist ettersom det er en pågående sak. 149 
 150 

 151 

Svarfrist er fredag 10.11.2023 kl. 11:00 152 
 153 

 154 

Svar FOR eller MOT ved å bruke "svar alle".» 155 

 156 

21. november 2023 157 

Innholdet i saken holdes lukket. 158 

 159 

19. desember 2023 160 

Innholdet i saken holdes lukket. 161 

  162 



Sak 42-23/24 Evaluering ambassadørkurs - O 163 

Orienteringssak   164 

Saksbehandler Adrian Wold Hansen  165 

 166 

Bakgrunn 167 

Hvert år avholdes det Ambassadørkurs i regi av Medlemmer og rekruteringsgruppa. Kurset 168 

ble holdt 1. til 3. desember 2023 i Brugata 19. Det var 24 ordinere deltagere, 3 arrangører og 169 

3 ansvarspersoner til stede under helgen, med politisk nestleder til stede på søndagen.  170 

Det blei sendt ut et evalueringsskjema til deltagerne i etterkant av kurset, det er registrert 171 

17 svar.  172 
 173 
Før kurset  174 

Forberedelsene til kurset gikk veldig bra, det var 5 personer som hjalp til å lage 29 175 

“Ambassadørkits” dagen før kurset. Det blei arrangert tigervakt for deltagerne og de som 176 

trengte det ble hentet på Oslo S i etterkant.  177 
 178 

Under kurset  179 

Arbeidsfordelingen var bedre enn tidligere, grunnet vi fikk inn to eksterne foredragsholdere, 180 

Jørgen Hamre Sveen, og Blå Caps impro, samt at vi var flere ansvarspersoner til å sette fram 181 

frokost og lunsj og andre lignende oppgaver.   182 

Selve kurset gikk veldig bra og ble positivt tatt imot av deltagerne, middagene ble mottatt 183 

ok, pizza fra Peppes på fredagen og grøt på lørdag. Grøten krevde flere av ansvarspersonene 184 

og frakten fra kontoret var krevende.   185 

Det ble brukt uheldige mengder pappkopper under kurset og det bør vurderes andre 186 

løsninger for å spare både penger og miljøet.  187 

Deltagerne sov på Anker Hostel i 8 mannsrom, Ankers egnet seg ikke for sosialisering 188 

grunnet alkoholserving på de sosiale områdene og det anbefales at det sosiale holdes på 189 

Brugata.  190 

Hendelsen på lørdag er blitt reflektert og det er enighet at det skulle vært håndtert 191 

tidligere.  192 

Søndagen gikk bra takket at politisk nestleder steppet inn og ordnet reisegrupper og sørget 193 

for at det gikk bra da organisatorisk nestleder var utilgjengelig.  194 

 195 

Videre  196 

• Må vurdere en øvre grense på antall deltagere, nærmer oss trolig grensen 197 

nå.  198 

• At vi må være nok ansvarspersoner på kurset.  199 

• Ta vurdering i forkant av neste kurs, “Trenger denne personen kurset, eller 200 

har de nok kompetanse til at et digitalt kurs er tilstrekkelig?”.  201 

• Vurdere ny struktur for hele kurset, dele det opp gjennom året, samlet 202 

Orgsem eller annen løsning.  203 

 204 

Spørsmål: 205 

 206 

Det ble etterspurt en språkvask av sakspapiret. Referatskriver har prøvd sitt beste. 207 

 208 



Det ble spurt hvordan ansvarspersoner opplevde helgen. Arbeidsfordelingen var bedre enn 209 

forrige gang, programmet opplevdes også som mer strukturert og velgjennomført enn 210 

forrige gang. 211 

  212 



Sak 43-23/24 Evaluering høstkampanjen – D 213 

Diskusjonssak   214 

Saksbehandler: Maja Solerød   215 

 216 

Bakgrunn  217 

Humanistisk Ungdom skal hver høst lage en politisk kampanje, som fremmer en sak eller 218 

budskap som organisasjonen mener er viktig. I høst hadde HU en kampanje om aktiv 219 

dødshjelp som het “La meg dø!”.  220 

Kampanjens mål var å gi saken et større lys i media, samt en start til å få Human Etisk 221 

Forbud til å ta et standpunkt i saken. Kampanjen var aktiv fra 29. Oktober til 26. November.   222 

Under kampanjen ble det publisert 5 SoMe poster, hvorav ett hadde betalt plassering. Den 223 

31. Oktober ble det publisert et leserinnlegg i Aftenposten, som fikk et motsvar og mye 224 

oppmerksomhet på Facebook og Instagram. I tillegg ble kampanjen omtalt i 3 andre 225 

avisinnlegg og Kristina var på TV2 nyhetsmorgen for å debattere lederen for KrFu om 226 

temaet. Samt arbeidsgruppen fikk fortelle om kampanjen både på lokallagsstyresamlingen 227 

og høstseminaret. Mye av dette skjedde utenfor kampanjens aktive periode.   228 

Samtidig ble det gjennomført bannerdropp i Oslo, med banneret som ble malt under 229 

høstseminaret. Alle lokallag som var til stede på høstseminaret fikk en lokallagspakke som 230 

inneholdt T-skjorter, flyere, plakater og generelt merch de kunne bruke i lokallagsaktivitet.   231 

 232 

Vurdering  233 

Som helhet synes politisk arbeidsgruppe at kampanjen har vært vellykket. Kampanjen fikk 234 

mye medieoppmerksomhet og vi har fått mange kommentarer fra utenforstående. Dette er 235 

veldig positivt da kampanjen også har gitt organisasjonen mer oppmerksomhet.   236 

Mange innad i organisasjonen var engasjerte i kampanjen og temaet. Aktiv dødshjelp er et 237 

veldig “humanistisk” tema og vi synes at dette førte til at det var lettere å få engasjement og 238 

medieoppmerksomhet. Samtidig som sammenkoblingen til høstseminaret gjorde at flere i 239 

organisasjonen fikk kunnskap og eierskap til temaet.   240 

Hovedproblemet var å få lokallagene til å være engasjerte i kampanjen. Nedre-Telemark var 241 

det eneste lokallaget som hadde en aktivitet knyttet til kampanjen. Noe som tyder på at selv 242 

om folk var glade over lokallagspakkene, så fungerte de ikke på en måte vi hadde sett for 243 

oss. Slike pakker koster både tid og penger. Det burde ses på hvordan man kan engasjere 244 

lokallag.   245 

Diskusjon  246 

Hvordan opplevde dere kampanjen?   247 

Hva var bra?   248 



Hva var dårlig?   249 

Hvordan kan vi engasjere lokallagene i kampanjen? 250 

 251 

Debatt: 252 

Tanker om kampanjen: 253 

God kampanje. Kampanjen fikk mye oppmerksomhet utenfor organisasjonen, veldig gøy at 254 

den også ble tatt imot av vanlige mennesker og ikke bare andre organisasjoner. Kampanjen 255 

var godt utarbeidet, og arbeidsgruppen gjorde en helt fantastisk jobb. 256 

Lokalt engasjement: 257 

Trolig et dyptsittende problem at lokallag ikke engasjerer seg. Fokuset burde ikke 258 

nødvendigvis være “hvilke kampanjer engasjerer lokalt?” men heller “hvordan kan vi sikre 259 

bærekraftig engasjement lokalt?”. Eventuell løsning er å ha temaer på 260 

organisasjonsseminarene våre, slik at det blir mer målrettet kompetanseheving for 261 

tillitsvalgte og frivillige. Det er derimot svært positivt at organisasjonen har fått flere nye 262 

engasjerte medlemmer i det siste, det er noe vi burde se mer på. Det burde også ses på 263 

hvordan vi kan tilrettelegge i lokallagene, ettersom deres behov kan variere. 264 

Materiale til kampanjer: 265 

For at flest mulig skal ha mulighet til å benytte seg av merch, burde det ses på muligheter 266 

for å digitalisere motiver for at personer som ikke møter fysisk på arrangementer, men 267 

fremdeles har lyst til å engasjere seg skal ha mulighet til det. Det ble nevnt bekymringer 268 

med å dele materialet vårt løst, i tilfelle det blir benyttet til uegnede formål. Et svar på dette 269 

er at eventuelt settes opp et møte i forkant, der medlemmer blir lært opp i hvordan delta i 270 

kampanjer.  271 

 272 

Sak 44-23/24 Valg av uttalelser - V 273 

Saksbehandler: Maja Solerød   274 

Vedtakssak   275 

  276 

Bakgrunn  277 

Hvert landsmøte vedtar Humanistisk Ungdom diverse uttalelser som 278 

organisasjonen skal stå for det neste året. Uttalelser er mindre politiske meninger 279 

organisasjonen har, som ikke står skrevet i den politiske plattformen. En uttalelse er 280 

ofte om et spesifikt tema som går mer i dybden. Eksempler på uttalelse er 281 

kvinnehelse eller stigma rundt gaming.  282 

Den 5. november ble det satt ned et utvalg som skal jobbe med å skrive uttalelser 283 

til landsmøte 2024. Utvalget består av Stein Phabian Strømme Eide, Rebecca Ponce 284 

og Maja Solerød. Den 19. desember ble det sendt ut et spørreskjema hvor 285 



medlemmene kunne sende inn forslag til tema for uttalelsene. Per 07. januar har 286 

det kommet inn null forslag.   287 

  288 

Vurdering  289 

For å starte å skrive uttalelsene trenger utvalget at sentralstyret vedtar hva 290 

uttalelsene skal handle om og hvor mange sentralstyret skal innstille på til 291 

landsmøte. De siste årene har Humanistisk Ungdom vedtatt tre uttalelser på 292 

landsmøtene. Dette mener utvalget er en grei mengde og ønsker å fortsette med 293 

dette.   294 

Utvalget har diskutert hvilke saker som det kan være spennende å snakke om, men 295 

dette er bare forslag. Det er ønskelig at sentralstyret diskuterer rundt forslagene, 296 

samt kommer med noen nye selv. Derfor er de ikke lagt opp som forslag til vedtak, 297 

men mer forslag til diskusjon. Forslagene er:   298 

• Psykisk helse   299 

• Samtykkelov  300 

• Ekkokammer i sosiale medier   301 

  302 

Vedtak   303 

Sentralstyret vedtar XX, XY og YY som uttalelser fra sentralstyret til landsmøte. 304 

 305 

Lørdag 20.jan kl. 10:01: 306 

Sak fravikelse fra forretningsorden, enstemmig vedtatt. 307 

Foreslått to nye saker, ny forretningsorden og supplering av 308 

sentralstyret. Sakspapirer ettersendt på epost. 309 

  310 

Referat: 311 

Spm: 312 

 313 

Det ble stilt spørsmål angående hvor like de foreslåtte temaene er uttalelser fra 314 

tidligere år. Tidligere års uttalelser var vanskelig å finne.  315 

 316 

 317 

Diskusjon: 318 

Antall uttalelser ble diskutert. Tre uttalelser ble ansett som et godt antall, da det kan 319 

fordeles jevnt i utvalget. Det blir sendt inn et skriftlig forslag.  320 

 321 

Temaer som ble diskutert: 322 

- Fake news under krig 323 

- Vanskelig å være etisk 324 

o Vanskelig å være etisk når det ikke finnes tilgjengelige alternativer. 325 

Økonomisk tilgjengelighet, fast fashion. 326 

- Desentralisert transhelsetilbud 327 

o Utilgjengelig for de fleste, tredje juridisk kjønn 328 

o Har vi kompetansen til det? 329 

- Mer penger til studenter 330 



o Studentsamskipnadene, leiekostnader, behov for å jobbe for å kunne 331 

betale regninger.  332 

o Mest en jobb for studentorganisasjoner, ikke nødvendigvis en kamp 333 

for studenter akkurat nå 334 

- Menn og psykisk helse 335 

o Fokus på tilbud 336 

o Har vært en kampsak for organisasjonen de siste årene, med innspill 337 

fra menn i organisasjonen. Det blir bare gjenbruk av allerede 338 

eksisterende materiale dersom vi velger dette 339 

o Ikke kompetansen til å være psykisk helsepersonell, burde ta avstand 340 

- Krigsforbrytelser  341 

o Å skrive en uttalelse om en spesifikk konflikt  342 

- Tros og livssyns-støtteordningen 343 

o Forskjell i økonomisk støtte for ungdommer og voksne 344 

o Fond til restaurering av kirker 345 

- Psykisk helse/transpersoners psykiske helse 346 

- Kjønnsroller/stereotypier 347 

o Kan trekke inn transhelsetilbud, snakke om hvordan gamle 348 

kjønnskjennetegn enda preger fordommer og stereotypier i 349 

samfunnet. 350 

o Moral og sjel i religion 351 

- Samtykkelov 352 

o Kunne vært spennende å ha en uttalelse med kun et “kulepunkt” 353 

 354 

 355 

Innkomne forslag: 356 

Aksel: foreslår 3 uttalelser 357 

 358 

Silje: Fake news under krig 359 

Caroline: Vanskelig å være etisk 360 

Maja: Desentralisert transhelsetilbud 361 

Maja: Mer penger for studenter 362 

Caroline: Menn og psyisk helse – trukket av forslagsstiller 363 

Maja: Tilskuddsordningen for tro og livssyn 364 

Kristina: Kjønnsroller og stereotypier 365 

Caroline: Samtykkelov  366 

 367 

Votering: 368 

Votering skjedde gjennom tre runder. 369 

 370 

Aksel: 3 uttalelser – vedtatt 371 

 372 

Silje: fake news under krig 5 6 – vedtatt 373 

Caroline: vanskelig å være etisk 2 374 

Maja: desentralisert transhelsetilbud 3 4 3 375 

Maja: mer penger for studenter 0 376 

Caroline: menn og psykisk helse 377 



Maja: Kritisere tilskuddsordningen for tro og livssyn 4 4 -vedtatt 378 

Kristina: kjønnsroller og stereotypier 4 5 - vedtatt 379 

Caroline: samtykkelov 3 2 380 

 381 

Vedtak: 382 

Sentralstyret vedtar “fake news under krig”, “støtteordning for tros- 383 

og livssynssamfunn” og “kjønnsroller og stereotypier” som uttalelser 384 

fra sentralstyret til landsmøte. 385 

  386 



 387 

Sak 45-23/24 Revidering av årshjul -V 388 

Vedtakssak 389 

Saksbehandler: Kristina Williamson 390 

 391 

Bakgrunn:  392 

Årshjulet vedtas hvert år på overlappsmøtet. Denne legger føring for når organisasjonens 393 

arrangementer og møter skal gjennomføres, samt når Human-Etisk Forbund har møter som 394 

vi deltar på.   395 

For å kunne følge opp behovene organisasjonen har og den økonomiske støtten til de ulike 396 

prosjektpostene, anses det som gunstig å gjennomføre en revidering av årshjulet.   397 

  398 

Vurdering:  399 

I stedet for å ta revidering som epost-sak, slik det har blitt gjort ved tidligere anledninger, 400 

foreslås det at revidering av årshjulet blir innført som en fast sak på januarmøtene til 401 

sentralstyret. Dette for å kunne ha en løpende evaluering av behovet til organisasjonen og 402 

for å kunne tilpasse oss eventuelle endringer i god tid.   403 

Ettersom det må gjøres kutt i budsjettet, burde det ses på hvordan vi kan begrense 404 

aktiviteten vår samtidig som vi fremdeles kan tilby det samme innholdet. Det foreslås derfor 405 

ikke å kutte noe fra årshjulet dette halvåret.  406 

Ettersom dette kun er revidering av årshjulet for inneværende periode, vil konsekvensene 407 

av budsjettvedtaket på prosjektposter og arrangementer bli vedtatt under overlappsmøtet.   408 

  409 

De foreslåtte endringene er:  410 

• Å samle overlapp og strategi til en helg. Derav også utvide helgen med en 411 

dag. Foreslåtte datoer er 30.mai til 2. juni.   412 

  413 

Arrangementer som ikke kan berøres:  414 

• Human-Etisk Forbund sine møter  415 

• Sommerleir  416 

• Landsmøtet  417 

• Vårseminar  418 

 419 

Forslag til vedtak:  420 

Revidering av årshjul blir innført som en fast sak på Sentralstyremøtet i januar, og den 421 

foreslåtte revideringen av årshjulet for 23/24 vedtas.   422 
 423 
Referat  424 
 425 
Debatt  426 
Det kom positive tilbakemeldinger om at saken blir et fast innslag på januarmøter. 427 
Grunnlaget for endringsforslag er at det blir  (1) mer tid mellom Landsmøtet og overlapp og (2) det 428 
blir ikke dobbelt-helg før sommerleir slik det var i 2023. 429 
Det blir stilt spørsmål om avtroppende skal komme på overlapp dersom det blir samlet til en helg. Ja, 430 
det blir lagt til rette for erfaringsutveksling 431 
 432 
Votering, kun et forslag 433 



Enstemmig vedatt 434 
  435 



Sak 46-23/24 Førstegangsbehandling av vedtekter -D 436 

Diskusjonssak  437 

Saksbehandler: Jens Fredrik Huser-Andersen 438 

  439 

Bakgrunn  440 

På forrige sentralstyremøte ble det satt ned et vedtekts utvalg for å jobbe med forslag til 441 

vedtektene. Siden forrige møte har vi kun hatt tid til 2 møter, arbeide har hatt en sakte start 442 

grunnet fokuset på ambassadørkurset og mangel på tid grunnet julestress   443 

 444 

Vurdering  445 

Vedtekts utvalg vil jobbe videre med vedtektene frem til neste sentralstyremøte og ønsker 446 

nå innspill. I diskusjonen ønsker vi både tilbakemeldinger på de forslagene som står i 447 

vedlegget, i tillegg til nye forslag. Det er derfor en fordel om dere gjør dere kjent med 448 

vedlegget på forhånd og tenker igjennom om dere har noen kommentarer eller forslag dere 449 

vil foreslå.  450 

  451 

Vedlegg  452 

Forslag til vedtektene  453 

 454 

Diskusjon: 455 

Innsendte endringsforslag: 456 

Forslag 1 457 

Positive tilbakemeldinger om at datofristen burde fjernes fra saksinnsending til LM. 458 

Eventuelle muligheter kunne vært en tidsfrist i forhold til når LM avholdes, eventuelt innen 459 

sakspapirfristen til marsmøtet for sst. 460 

Forslag 2 461 

Midlertidig utforming, det vil bli utarbeidet en ferdig innholdsfortegnelse. Formålet var å 462 

høre tilbakemeldinger. Tilbakemeldingene var positive. Husk hyperlink 463 

Forslag 3 464 

Stilles spørsmål om Arbeidsutvalget skal nevnes i vedtektene, ettersom deres funksjon har 465 

vært fraværende. Arbeidsutvalgets mandat er fastsatt av sentralstyret, ikke Landsmøtet. Er 466 

det også mulig at sentralstyret kan selv gi dette mandatet gjennom forretningsorden med 467 

den nåværende formuleringen?  468 

Forslaget er med på å effektivisere organisasjonen. 469 

Burde uansett fastsettes hvordan lokallagsgodkjenning gjennomføres 470 

Forslag 4 471 

Diskuteres hvorvidt eksklusjonslengden burde utvides til 12 år, ettersom aldersgrensen for å 472 

bli medlem har blitt 13. Eventuelle løsninger er også at det ikke står antall år, men heller ut 473 

medlemskapets lengde. Diskuteres også hvorvidt eksklusjon burde utvides til å inkludere 474 

støttemedlemmer.  475 

 476 

Generell diskusjon: 477 



Burde det bli utarbeidet en ordliste? Den må i så fall bli utarbeidet av kontrollkomiteen 478 

ettersom det er de som har tolkningsrett over vedtektene.  479 

 480 

Det burde tydeliggjøres at nystiftede lokallag kan sende delegater til LM dersom de har hatt 481 

stiftelsesmøte i årsmøteperioden. Eksempel på tekst: Nystiftede lokallag som er stiftet 482 

mellom årskiftet og Landsmøtets påmeldingsfrist har rett til å sende delegater, dog ikke mer 483 

enn tre delegater. 484 

 485 

Det blir fremmet et ønske om å få inn en mistillitsparagraf. Det blir stilt oppklarende 486 

spørsmål angående hva som burde bli inkludert i en mistillitsparagraf: skal kontrollkomiteen 487 

ha makten til å innstille på mistillitssaker? Hvordan blir det dersom det stilles mistillitsforslag 488 

mot en lokalt tillitsvalgt som også er sentralt tillitsvalgt? Burde det være en “karensperiode” 489 

mellom mistillitssaken blir sendt inn og den blir ferdigbehandlet; mister personen vervet 490 

sitt/blir permittert i behandlingsperioden, skal det suppleres inn en ny i perioden? Mest 491 

naturlige stedet for dette er i samme paragraf som eksklusjon; burde deles i to. Vi liker 492 

ryddige vedtekter. Hvordan skal prosessen være? Vil det mest naturlige være 493 

varslingsutvalget? Skal personer ha talerett i egen mistillitssak? Ja, ettersom personer skal 494 

ha mulighet til å forklare seg selv. Lukket sak med hemmelig votering? 495 

 496 

Burde Arbeidsutvalgets funksjon spesifiseres i vedtektene? Ja og nei. Viktig å ha en fastsatt 497 

funksjon, men blir vanskelig ettersom det er sentralstyret som bestemmer AUs funksjon.  498 

 499 

Sentralstyrets muligheter til å fatte vedtak ved ekstraordinære metoder burde fastsettes, 500 

slik at mindre saker og hastesaker kan vedtas utenfor møtevirksomhet. Er det noen måte vi 501 

kan legge til e-postsaker til i vedtektene? 502 

Diskusjon angående linje 25, burde den stå der? 503 

 504 

Kontrollkomiteen og valgkomiteen burde legges til på linje 21.  505 

 506 

Adrian: foreslås å gi talerett til KK? 507 

Vedtatt 4 for, 1 mot, 2 avholdene 508 

 509 

Språkvask av vedtektene diskuteres. Kontrollkomiteen vil få tilsendt et redigerbart 510 

dokument når det blir funnet. 511 

 512 

Det ble stilt spørsmål om det er nødvendig at våre medlemmer skal være medlemmer av 513 

Human-Etisk Forbund? Ja, ettersom det er vår måte å være tilknyttet dem.  514 

  515 



Sak 47-23/24 Førstegangsbehandling av arbeidsprogram -D 516 

Diskusjonssak  517 

Saksbehandler: Arbeidsprogramutvalget v/Kristina Williamson  518 

  519 

Bakgrunn:  520 

På novembermøtet ble det nedsatt et utvalg som skulle arbeide med å oppdatere 521 

arbeidsprogrammet til sentralstyret. Utvalget er bestående av utvalgsleder Kristina 522 

Williamson og utvalgsmedlemmer Silje Zimmermann og Snorre Leding Landstad. Utvalget 523 

har hatt 3 møter siden oppstart.   524 

Arbeidsprogrammet er et av dokumentene som sentralstyret innstiller på til Landsmøtet. 525 

Derfor er det viktig at sentralstyret benytter seg av muligheten til å påvirke hvordan 526 

dokumentet skal utformes.   527 
 528 

Vurdering:  529 

Utvalget har, på bakgrunn av et ønske om å effektivisere og standardisere 530 

arbeidsoppgavene til sentralstyret, utarbeidet en ny struktur på arbeidsprogrammet. 531 

Strukturen tar utgangspunkt i at sentralstyret har et helhetlig ansvar for alle kapitlene, slik 532 

at alt organisasjonen produserer fra sentralt skal følge de samme retningslinjene.   533 

Strukturen tar for seg fire kapitler:  534 

• Interne tiltak (driftstiltak)  535 

o Tiltak som ikke har en spesifikk målgruppe, men som har en effekt på 536 

organisasjonen.   537 

• Utadrettede tiltak (befolkningsrettede tiltak)  538 

o Tiltak vi gjør som ikke nødvendigvis er rekrutterende, men som når 539 

lenger enn kun medlemsmassen  540 

• Medlemsrettede tiltak  541 

o I hovedsak tiltak som har en medlemspleiende effekt  542 

• Rekrutterende tiltak  543 

o Under dette kapittelet foreslås det at organisasjonen satser på to 544 

grupper det neste året: konfirmanter og studenter.   545 

▪ I tillegg burde det vurderes i hvor stor grad det burde 546 

nedsettes konkrete handlingsplaner for hvordan rekruttere disse 547 

målgruppene  548 

Her har i stor grad punktene fra det nåværende arbeidsprogrammet bare blitt flyttet om på 549 

og blitt plassert i sitt respektive kapittel.  550 

 551 

Det er også blitt utarbeidet et arbeidsprogram med den nåværende strukturen. Fokuset her 552 

har ikke vært på å legge til flere punkter å følge, men heller konkretisere de nåværende 553 

punktene, og fjerne punkter som ikke er mulig å gjennomføre.  554 

  555 

De største endringene utvalget har valgt å innføre:  556 

• Fjerne prioriterte politiske felter. Dette fordi Landsmøtet leverer en bestilling 557 

på hjertesaker til plattformen, som utvalget mener burde fokuseres på ettersom 558 

de er toårige.   559 

• Fjerne ambassadørkurset som et eget kurs  560 

• Å fastsette konkrete målgrupper organisasjonen skal rekruttere: 561 

konfirmanter og studenter  562 



  563 

Vedlegg:  564 

• Arbeidsprogram: Ny struktur  565 

• Arbeidsprogram: Nåværende struktur  566 

 567 

Spm:  568 

 569 

Det ble stilt oppklarende spørsmål angående hva betydningen av gul markering var. Det som 570 

er markert i gult har enten behov for endring eller har blitt endret på.  571 

 572 

Hvor står det om ambassadørkurset?  573 

Under interne tiltak 574 

 575 

Debatt:  576 

Struktur:  577 

Det ble ytret positive tilbakemeldinger angående den nye strukturen. Lettere å se over og 578 

finne ting, føles fyldigere. Arbeidsgruppen tar dette med seg, og vil jobbe med å 579 

ferdigutviklet det nye arbeidsprogrammet. Den gamle oppleves mer som en 580 

oppgaveoversikt, mens den nye oppfattes mer som en helhetlig bestilling. 581 

 582 

Interne tiltak: 583 

Diskusjon om hvor mange medlemmer vi sikter mot. 700 nevnes; vi kan gjerne sikte høyere, 584 

men vi må ha 700. 585 

 586 

Utadrettede tiltak: 587 

Innledningsavsnittet må utvides, fjerne “...” 588 

Diskusjon rundt antall kampanjer. To stykker virker som et greit antall, og dersom styret 589 

ønsker å gjennomføre flere er det ingenting som stopper oss fra å gjøre det.  590 

 591 

Medlemsrettede tiltak: 592 

Spennende å gå tilbake til den gamle strukturen med organisasjonsseminar i stedet for LSS 593 

og LLS. Er dette gjennomtenkt? Det forklares at LSS og LLS i teorien var nye konsepter, og at 594 

det nå forsøkes å vende tilbake til det gamle. 595 

 596 

Angående fjerning av ambassadørkurs som eget kurs: hvordan er det tenkt at dette skal 597 

gjennomføres i så fall? Det faglige innholdet i organisasjonsseminar er det samme en 598 

ambassadør burde lære, og at det dermed er relevant at de deltar på dette. Angående 599 

gjennomføring av romkappløpet, så kan dette gjennomføres under sommerleir, høstseminar 600 

eller eventuelt gjennom et dagskurs på høsten, eventuelt regionale samlinger. Man burde 601 

heller ikke planlegge for et stort ambassadørkurs ettersom det er mulig at ordningen ikke 602 

videreføres.  603 

 604 

Diskusjon om våre interne kanaler som Discord og facebook-grupper burde legges inn i 605 

arbeidsprogrammet. Det mest relevante stedet for dette er kommunikasjonsstrategien 606 

ettersom det driftes fra kontoret. 607 

 608 



Diskusjon angående årshjulet. Må enten se an å omorganisere hvor arrangementer er, eller 609 

sette inn muligheten for at påtroppende er en del av arrangementene i overlappsperioden. 610 

Dette for at arbeidsgruppene ikke skal måtte vente et år før de får gjennomført 611 

arrangementet sitt. Slik det er satt opp nå er for å sikre kontinuerlig kompetanseheving i 612 

lokallagene, men det er mulig å endre på det til neste årshjul. 613 

Spørsmål angående hvordan det blir strukturert dersom organisasjonsseminar også skal 614 

være for ambassadører. Det blir innkalt til et møte med arbeidsgruppene, eventuelt tatt opp 615 

på neste sentralstyremøte. Diskusjon rundt behovet for flere ansvarspersoner, om det skal 616 

omdøpes til “HU-skolen” og eventuelt ha et tema for året, eksempelvis “lokal 617 

tilrettelegging”. Det burde også legges føringer for at sentrale tillitsvalgte, spesielt 618 

sentralstyret, har et ansvar om å delta på alle nasjonale arrangementer. 619 

 620 

I tillegg til formøter, burde det også vurderes å holde ettermøter på arrangementene våre. 621 

 622 

Spørsmål angående hvordan vi kan sikre at det er konfirmanter fra HEF. Det kan vi ikke pga 623 

GDPR.  624 

 625 

Diskusjon angående studentsatsning, spesifikt studentlag. Det er et samarbeid som må 626 

kartlegges med HEF, men andre organisasjoner har fått det til så da burde vi klare det også. 627 

Det er eventuelt også en vedtektsendring som må gjennom før dette kan igangsettes. 628 

 629 

 630 

 631 

 632 

 633 

  634 

 635 

  636 

  637 

 638 

 639 

 640 

  641 



Sak 48-23/24 Førstegangsbehandling av plattform -D 642 

Saksbehandler: Maja Solerød  643 

Diskusjonssak   644 

  645 

Bakgrunn  646 

Hvert partallsår skal Humanistisk Ungdom sitt landsmøte vedta en ny politisk 647 

plattform. Plattformen skal inneholde hvilke politiske meninger som er viktige for 648 

organisasjonen de kommende to årene.   649 

Den 5, november satt sentralstyret ned et utvalg som skal jobbe med plattformen 650 

frem til landsmøtet 2024. Utvalget består av Kaja Kulsvehagen, Victoria Reiersen og 651 

Maja Solerød.   652 

  653 

Vurdering  654 

Da plattformen ikke skal være ferdigstilt før marsmøtet, er det vedlagte 655 

dokumentet bare et førsteutkast. Dermed ønsker utvalget at sentralstyret ikke 656 

fokuserer på grammatikk, men mer helhetlig bilde og politikken.   657 

Utvalget har sett på flere saker som må oppdateres ved plattformen. Det første er 658 

oppsett. Dagens plattform mangler struktur som gjør det lett å finne frem i den. 659 

Derfor er det foreslått å endre på strukturen til innholdet, samt legge til en 660 

innholdsfortegnelse.   661 

Utvalget ønsker å beholde at organisasjonen har hjertesaker, men for å jobbe for et 662 

demokratisk landsmøte er det ikke tenkt å innstille på ferdige hjertesaker. Men 663 

heller å komme med forslag til ulike saker som Humanistisk Ungdom skal legge 664 

mest vekt på.   665 

Det er foreslått å fjerne delen om psykisk helse, da utvalget mener at Humanistisk 666 

Ungdom ikke har nok kunnskap om temaet. Men at en liten del legges til i 667 

kapittelet om skole. Samtidig er det foreslått å fjerne delen om utfyllende punkter, 668 

men heller plassere punktene ved lignende politikk.   669 

Det er også foreslått å legge til et nytt punkt om abort og fraværgrensen. Avsnittet 670 

om abort er vedlagt i forslaget, mens forslag om fraværgrensen er ikke skrevet. Da 671 

utvalget ønsker å høre hva sentralstyret sine tanker om teamet er først.   672 

Forslag til punkter til diskusjon:   673 

• Fjerne avsnitt om psykisk helse.   674 

• Legge til punkt om abort.   675 

• Legge til punkt om fraværsgrense.   676 

• Hvordan forbedre oppsett.   677 

 678 

Spørsmål: 679 

 680 

Diskusjon: 681 

Struktur: 682 

God idé å ha innholdsfortegnelse.  683 

Kapittel 4: Humanistisk helsepolitikk 684 

Spørsmål om det har blitt gjort endringer utover eksisterende punkter? Nei 685 

Innhold: 686 

Fjerning: 687 



Fjerne kapittelet om statskirkeordningen, og flytte punktene over til «tros- og 688 

livssynssamfunn». Fjerne punktet om likestilling, ettersom det står i «tros- og 689 

livssynssamfunn» 690 

Fjerne skeiv politikk? Begrunnelse: samme grunn som at vi fjerner psykisk helse 691 

Fjerne blodgivning under 3.1 692 

Tillegg: 693 

Legge til punkt om at tilhørige ikke skal eksistere i medlemsregister. Barn skal ikke 694 

bli født inn i en religion 695 

Kreve fullstendig separasjon av stat og kirke; kriseledelse i kommuner og 696 

dødsbudskap 697 

Et eget kapittel om krig, eventuelt krigsforbrytelser. 698 

Legge til et punkt om å være imot den danske blasfemiloven 699 

Ha noe om KI under vitenskapsforståelse – deepfakes for eksempel 700 

Fjerne delsetningen under første punkt under «klima» 701 

Omskrive psykisk helse og ha det som et eget kapittel? Legge til noe om menns 702 

psykiske helse 703 

Endring: 704 

Dele opp skolepolitikken i to egne kapitler i stedet for to halvkapitler hver 705 

2.5.2 burde flyttes til 3.3 706 

Endre «rituell omskjæring» til «omskjæring». Legge til kvinnelig omskjæring. 707 

Eventuelt plassere kvinnelig omskjæring under kvinnehelse 708 

Dele opp kvinnehelse i abort og kvinnehelse 709 

Kommentarer: 710 

Skeptisk til at fraværsgrensen skal være i plattformen. Er eventuelt relevant dersom 711 

lovforslaget går gjennom. Kan også være en uttalelse. 712 

Burde se på formuleringen «de ti siste årene» under religiøse grunnskoler. 713 

Endre kjønnskorrigerende til kjønnsbekreftende 714 

Spørsmål om ratifiseringen av FNs atomvåpenforbud og hvorfor Norge ikke har 715 

gjort det. Svar: NATO 716 

 717 

Sak 49-23/24 Førstegangsbehandling av årsberetningen - D 718 

Diskusjonssak  719 

Saksbehandler: Kristina Williamson  720 

  721 

Bakgrunn:  722 

Sentralstyret innstiller hvert Landsmøte på en årsberetning. Denne skal beskrive alt den 723 

nasjonale avdelingen av organisasjonen har gjennomført det forrige året; fra medlemstall, til 724 

arrangementer til hvem som har vært sentralt tillitsvalgte.   725 
 726 

Vurdering:  727 

For å sikre en god prosess rundt bearbeidingen av årsberetningen før Landsmøtet, sendes 728 

den til Sentralstyret for gjennomlesing og tilbakemeldinger/innspill.   729 
 730 



Det er viktig at informasjonen som står i årsberetningen er korrekt, ettersom dette er et 731 

dokument organisasjonen bruker til å søke om støtteordninger. Det er også viktig at 732 

informasjonen er korrekt for at Landsmøtet får en rett oppfatning av arbeidet vi gjør.  733 

 734 

Årsberetningen som er vedlagt, er ikke ferdigstilt. Det er manglende oppdatert informasjon i 735 

kapitlene, disse er markert i gult i dokumentet.  736 

 737 

 738 

Vedlegg: 739 

- Årsberetning 2023 740 

 741 

 742 

 743 

 744 

Debatt:  745 

Navn burde rettskrives. Det vil også gjennomgås en generell språkvask.  746 

 747 

Østfold må legges til på listen med lokallag.  748 

 749 

Spørsmål om landsmøteprotokollen ble lagt ut i tråd med vedtektene. Ja.  750 

 751 

Spørsmål om bosted gjelder for der man bodde når man ble valgt eller ved utgangen av året. 752 

Det er utgangen av året.  753 

 754 

Gjennomføringen av et digitalt ambassadørkurs må legges inn.  755 

 756 

Spørsmål om antall søk i Retriever er korrekt. Ja, ble sjekket i januar.  757 

 758 

Spørsmål angående hvor mange menn det må være i styret for at vi skal få 759 

likestillingspoeng. Én til. 760 

 761 

Deltakelse på Trygg-kurs bør fjernes ettersom det ikke var noen som deltok i 2023.  762 

 763 

Arendalsuka må legges til. 764 

 765 

Sendt inn opplysninger fra Jens:  766 

 767 

Sak årsberetning, 14 januar var det gjennomført et digitalt ambassadør kurs med 5 768 

deltakere  769 

 770 

 771 

 772 



Sak 50-23/24 Budsjett 2024 – V 773 

 774 

Sak ettersendes 775 
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